
 

Minister for byer og landdistrikter Morten Dahlins svar på MF Birgitte Jerkel 
spørgsmål af 6. februar 2025 (Spørgsmål S 637). 

Spørgsmål S 637: 

”Er det fortsat ministerens intention at ophæve arealreservationerne i det syd-
lige Ring 5 og de facto nedlægge projektet, som ministeren har gentaget flere 
gange, og hvis det er tilfældet, hvorfor har ministeren så endnu ikke taget initi-
ativ til at ophæve arealreservationerne?”  

 

Svar: 

Jeg vil ikke lægge skjul på, at Ring 5-transportkorridoren er en sag, jeg har 
stærke holdninger til. Jeg forstår fuldt ud frustrationerne for de borgere, der 
bor i områderne, der i dag får besværliggjort deres liv, fordi korridoren stadig 
ligger der og har ligget der er i over 50 år. Dertil kommer, at der ikke i Infra-
strukturplan 2035 indgår beslutning om anlæg af en Ring 5-motorvej. Det er 
derfor en sag, der optager mig meget.   

Transportministeriet har i januar 2025 igangsat en opdatering af anlægsskøn 
og samfundsøkonomi, der ventes færdig inden sommer.  

Regeringen vil på baggrund af disse analyser indkalde Folketingets partier til 
drøftelser, som det også fremgår af regeringsgrundlaget.  

Regeringen støtter intentionen om, at der ikke skal være unødvendige arealre-
servationer. Men jeg mener, at det er hensigtsmæssigt at tage diskussionen om 
arealreservationernes fremtid på baggrund af opdaterede beregninger.  
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